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§ 1 
Synpunkter och frågor från allmänheten 
Inga frågor eller synpunkter framfördes.  
 
Tema: Musik och hälsa i skolarbetet 
Under ledning av musiklärare Karin Bjurwald framförde en kör från Adolf Fredriks 
Musikklasser inledningsvis tre sånger.  
 
Därefter talade rektor Lars-Göran Jacobsson om musikens betydelse för hälsan. Han fram- 
höll bl.a. att studier visat att musik påverkar hormonella funktioner och höjer intelligens- 
kvoten. Musik i allmänhet och körsång i synnerhet stärker gruppkänslan genom att man 
samarbetar kring ett gemensamt mål där var och en är en del av helheten. Det har också visat 
sig att musik ökar koncentrationen, föder kreativitet och förbättrar lärandet. Adolf Fredriks 
Musikklasser har rankats som en av de bästa grundskolorna i landet.  
 
Adolf Fredriks Musikklasser ger årligen ett stort antal konserter och deltar i olika musik-
evenemang. Skolan arbetar nu med att bygga upp ett kontaktnät med liknande skolor i 
Europa. Målet är att anordna en årlig musikfestival i Stockholm.  
 
 
  ___________________________  
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§ 2 
Val av justerare samt anmälan av protokollsjustering  
 
Vice ordföranden Jan Valeskog (s) valdes att jämte ordföranden Hanna Broberg (m) justera 
dagens protokoll. Justeringen äger rum den 22 mars 2007. 
 
Anmäldes att protokoll fört vid stadsdelsnämndens sammanträde den 15 februari 2007 
justerats den 22 februari.  
 
 
  __________________________  
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§ 3 
Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning  
 
Ledamoten Hans Enroth (v) anmälde en skrivelse angående ekonomiskt bistånd till SL-kort.  
 
Vice ordföranden Jan Valeskog (s) anmälde en fråga angående tillsyn av folköls- och 
tobaksförsäljning.  
 
Dagordningen fastställdes.  
 
 
  ____________________________  
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§ 4 
Anmälan av inkomna medborgarförslag  
Diarienummer 013-146/2007  
 
Ett förslag om att ordna skateboardbana anmäldes.  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Medborgarförslaget överlämnas till stadsdelsförvaltningen för beredning.   
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att medborgarförslaget skulle överlämnas till 
stadsdelsförvaltningen för beredning.   
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§ 5 
Återremitterat ärende. Inför nolltaxa vid uthyrning av lokaler till pensionärsföreningar 
– svar på medborgarförslag  
Diarienummer 013-124/2007 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Medborgarförslaget besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
2. Reviderad förteckning över lokaler som kan hyras samt reviderad prislista 

godkänns.  
 
Vice ordföranden Jan Valeskog m.fl. (s), ledamoten Hans Enroth (v) och ledamoten Yildiz 
Kafkas (mp) reserverade sig mot beslutet.   
 
Ordföranden Hanna Broberg (m) anmälde ett särskilt uttalande från moderaterna, ledamoten 
Peter Sikström (fp) och ledamoten Johanna Jämstorp (kd).  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 1 mars 2007.  
 
Maj Söör har inkommit med ett medborgarförslag där hon föreslår att nolltaxa skall införas 
vid uthyrning av lokal för medlemsmöten för frivilligorganisationerna som samlar pensionärer 
till information och underhållning.  
 
Förvaltningen har uppdaterat den förteckning över lokaler inom äldreomsorgen som kan 
hyras. Pensionärsföreningar, handikapporganisationer och ideella föreningar har kraftigt 
subventionerade timpriser, 50 – 200 kr/h. För att kunna fortsätta stödja pensionärsföreningar 
och handikapporganisationer föreslår förvaltningen oförändrat timpris till dessa men att 
övriga föreningar får det högre timpris som föreslogs av förvaltningen 2003.  
 
Nämnden beslutade vid sitt sammanträde den 15 februari 2007 att återremittera ärendet. 
Förvaltningen gavs i uppdrag att bredda översynen av lokaler för uthyrning och närmare 
utreda olika föreningars lokalbehov.   
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Vice ordföranden Jan Valeskog (s) lade fram ett förslag till beslut från socialdemokraterna, 
ledamoten Hans Enroth (v) och ledamoten Yildiz Kafkas (mp) och föreslog att stadsdels-
nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  
 
      Forts. 
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Forts. § 5 
 
Votering  
Votering begärdes och verkställdes.  
 
Ordföranden Hanna Broberg (m) ställde upp sitt förslag till beslut som ja-proposition och vice 
ordföranden Jan Valeskogs (s) förslag till beslut som nej-proposition.  
 
För ja-propositionen röstade ordföranden Hanna Broberg (m), ledamoten Ulf Linder (m), 
ledamoten Anders Blom (m), ledamoten Petra Gardos (m), tjänstgörande ersättaren Gunilla 
Nordin (m), ledamoten Peter Sikström (fp) och ledamoten Johanna Jämstorp (kd).  
 
För nej-propositionen röstade vice ordföranden Jan Valeskog (s), ledamoten Barbro Gåije (s), 
ledamoten Lars Arell (s), ledamoten Tara Twana (s), ledamoten Hans Enroth (v) och 
ledamoten Yildiz Kafkas (mp).  
 
Ordföranden Hanna Broberg (m) fann att voteringen utfallit med sju röster för ja-
propositionen och sex röster för nej-propositionen.  
  
Reservation  
Vice ordföranden Jan Valeskog m.fl. (s), ledamoten Hans Enroth (v) och ledamoten  
Yildiz Kafkas (mp) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat följande:  
 

1. Medborgarförslaget besvaras i huvudsak i enlighet med förvaltningens 
yttrande.  

 
2. Förslaget om att höja timpriserna för gruppen ”övriga föreningar” avstyrks.  

 
3. Anslaget till pensionärsorganisationerna ökas till 200 000 kr per år.  

 
4. Stadsdelsnämnden anför därutöver följande:  

 
Att underlätta föreningslivets verksamhet på Norrmalm är en viktig uppgift för 
förvaltning och nämnd. Att höja avgifterna på lokaler för föreningslivet är därför 
fel väg att gå. Mot den bakgrunden avstyrker vi den delen i tjänsteutlåtandet. 
 
I likhet med vår budget tycker vi det är viktigt att pensionärsorganisationerna bör 
få ökat stöd för sitt viktiga arbete. I det ligger bland annat att göra hembesök till 
ensamma äldre och erbjuda en omfattande mötesverksamhet för denna grupp. 
Därför anser vi att anslaget till pensionärsorganisationerna bör höjas med 100 000 
kr till 200 000 kr per år.  

 
 
 
      Forts. 
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Forts. § 5  
 
Särskilt uttalande  
Ordföranden Hanna Broberg m.fl. (m), ledamoten Peter Sikström (fp) och ledamoten 
Johanna Jämstorp (kd) lämnade följande särskilda uttalande:  
 

I verksamhetsplanen för Norrmalms stadsdelsnämnd finns ett uppdrag om  
att kartlägga vilka ideella organisationer som finns inom stadsdelen och syftet  
med det är att tydliggöra den kompetens de har och de möjligheter som ligger  
i en ökad samverkan med föreningslivet. Ett väl fungerande samhälle bygger  
på att det offentliga kan samverka och ta in erfarenheter även från de verk-
samheter som drivs ideellt, av sammanslutningar av aktiva och kunniga 
medborgare. 

 
De nivåer på lokalhyror som nu föreslås är rimliga för att täcka de kostnader 
som finns för förbrukningsmaterial och viss service. Att det finns offentliga 
lokaler som kan användas för möten är en viktig bas för ett aktivt föreningsliv 
och de verksamheter som föreningslivet driver. 
 
I hyressättningen ges pensionärs- och handikapporganisationerna en lägre 
hyra, men vi anser att det finns fler viktiga sociala och andra organisationer  
med små resurser som kan ha behov av mötesplatser och stöd. Den kart-
läggning som nu görs kommer att ligga till grund för en framtida bedömning  
av eventuella justeringar av riktlinjer för uthyrning och för ett ökat stöd till de 
ideella organisationerna, inte bara pensionärsorganisationerna. Den nuvarande 
budgeten för föreningsstödet har legat på 100 000 kr i många år och det är 
märkligt att socialdemokraterna först nu, i opposition, ser behovet av samverkan 
med det ideella och först nu föreslår ett ökat anslag. 

 
 
  _________________________  
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§ 6  
Revidering av stadsdelsförvaltningens katastrofplaner 
Diarienummer 004-105/2007 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Revidering av “Katastrofplan för Norrmalms stadsdelsförvaltning” godkänns. 
 

2. Revidering av ”Gemensam katastrofplan för stadsdelsområde Norrmalm” 
godkänns. 

 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 20 februari 
2007.  
 
Stadsdelsnämnden ansvarar för att det inom stadsdelen finns en lokal organisation för 
psykiskt och socialt stöd vid katastrofer. 
 
”Katastrofplan för Norrmalms stadsdelsförvaltning” samt ”Gemensam katastrofplan för 
stadsdelsområde Norrmalm” beskriver hur arbetet ska gå till vid de olyckor där stadsdels-
förvaltningens egen linjeorganisation inte räcker till. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  __________________________  
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§ 7 
Nominering till Stockholms stads kvalitetsutmärkelse år 2007 
Diarienummer 099-120/2007  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

Odenplans förskoleenhet nomineras till Stockholms stads kvalitetsutmärkelse  
år 2007.  
 

Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 26  
februari 2007.  
 
Stockholms stad har sedan 1994 årligen anordnat en form av tävling inom olika 
verksamhetsområden och delat ut den s.k. kvalitetsutmärkelsen. Staden vill där- 
igenom inte bara uppmärksamma och belöna de enheter som arbetar strukturerat  
och systematiskt med att utveckla sin verksamhet utan också lyfta fram goda  
exempel på framgångsrika arbetssätt och metoder.   
 
Förvaltningen föreslår att Odenplans förskoleenhet, som omfattar förskolorna  
Kejsarkronan, Flöjtblåsaren, Blåklinten och Grönkullen, nomineras till Stockholms  
stads kvalitetsutmärkelse år 2007.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet  
med stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  __________________________  
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§ 8  
Ändringar och kompletteringar av delegationsbestämmelserna 
Diarienummer 002-91/2007  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

Ärendet bordläggs.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 14 februari 
2007.  
 
Förvaltningen har gjort en översyn av nu gällande delegationsbestämmelser, bl.a. med 
anledning av att merparten av stadsdelsnämndernas ansvar för stadsmiljöfrågor överflyttats 
till trafik- och renhållningsnämnden.  
 
Förvaltningen föreslår därutöver vissa kompletteringar och ändringar föranledda av  
ny lagstiftning, interna organisatoriska förändringar och ändringar i stadens riktlinjer. 
Förvaltningen kommer även att göra vissa redaktionella ändringar i delegationsförteckningen.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta att bordlägga 
ärendet.   
 
  __________________________  
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§ 9 
Delegering av beslut om underrättelse till åklagarmyndigheten i samband med 
ungdomstjänst 
Diarienummer 503-96/2007 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

Stadsdelsnämnden delegerar till verksamhetsledaren, projektsamordnaren och 
socionomerna vid Stockholms Ungdomstjänst inom Bromma arbets- och studie-
center att, enligt 12 kap 8 § socialtjänstlagen, underrätta åklagarmyndigheten i 
de fall den som dömts till ungdomstjänst missköter sina åligganden. 

 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 26 februari 
2007.  
 
Den 1 januari 2007 infördes en ny bestämmelse i brottsbalken, som innebär att den som är 
under 21 år och begått brott kan dömas till ungdomstjänst. Det är kommunens uppgift att 
verkställa beslut om ungdomstjänst och att underrätta åklagarmyndigheten om den unge 
missköter sina åligganden.     
 
Socialtjänstnämnden har hos kommunstyrelsen hemställt om att Bromma arbets- och studie-
center (BAS) ska ansvara för att samordna stadens ungdomstjänst. Beslut i frågan är ännu inte 
fattat men sedan årsskiftet finns en enhet inom BAS, Stockholms Ungdomstjänst, som arbetar 
i enlighet med socialtjänstnämndens intentioner. Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden 
delegerar skyldigheten att underrätta åklagarmyndigheten till verksamhetsledaren, projekt-
samordnaren och socionomerna vid Stockholms Ungdomstjänst. 
 
 
  __________________________  
 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.  
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§ 10 
Samverkan inom verksamhetsområdena ekonomiskt bistånd, arbetsmarknadsåtgärder 
och specialistfunktioner i norra innerstaden 
Diarienummer 012-148/2007 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

Stadsdelsnämnden godkänner förslaget till utökat samarbete inom 
verksamhetsområdena ekonomiskt bistånd, arbetsmarknadsåtgärder och 
specialistfunktioner mellan stadsdelsförvaltningarna Kungsholmen, Norrmalm 
och Östermalm. 

 
Ledamoten Hans Enroth (v) och ledamoten Yildiz Kafkas (mp) reserverade sig mot beslutet 
samt anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 8 mars 2007.  
 
Stadsdelsförvaltningarna i norra innerstaden - Norrmalm, Kungsholmen och Östermalm - 
har verksamheter som på grund av ett minskande antal aktuella ärenden inte längre kan anses 
drivas effektivt på varje enskild förvaltning. Förvaltningarna i norra innerstaden har sedan 
tidigare goda erfarenheter av samarbete inom olika verksamhetsområden. Det finns bl.a. en 
gemensam ungdomsmottagning, ett barncentrum, sysselsättningsprojekt för unga personer 
med psykiska funktionsnedsättningar och en gemensam telefonväxel. 
 
Även inom verksamhetsområdena ekonomiskt bistånd och arbetsmarknadsåtgärder har ett 
förslag till samarbete utarbetats. Förslaget syftar till att förstärka utvecklingsarbetet inom 
ekonomiskt bistånd och få effektivare arbetsmarknadsinsatser i innerstaden. 
 
Under 2007 kommer samverkan i innerstaden att utökas till att omfatta även Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Dessa fyra stadsdelsförvaltningar kommer att organisera ytterligare 
gemensamma funktioner för konsumentrådgivning, budget- och skuldrådgivning samt 
boutredning. Syftet är att bredda, utveckla och effektivisera de olika verksamheterna.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Ledamoten Hans Enroth (v) och ledamoten Yildiz Kafkas (mp) lade fram ett förslag till beslut 
och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta.   
 
 
 
      Forts. 
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Forts § 10  
 
Beslutsgång  
Ordföranden Hanna Broberg (m) ställde förslagen mot varandra och fann att stadsdels-
nämnden hade beslutat i enlighet med ordförandens förslag.  
 
Reservation  
Ledamoten Hans Enroth (v) och ledamoten Yildiz Kafkas (mp) ansåg att stadsdelsnämnden 
skulle ha beslutat följande:  
 

1. Stadsdelsförvaltningens förslag till beslut bifalls i huvudsak. 
 
2. Vilka konsekvenser de föreslagna sammanslagningarna kan medföra vad gäller 

kvalitetsförsämringar i de nuvarande och framtida åtagandena ska utredas och 
redovisas.   

 
3. Stadsdelsnämnden anför därutöver följande:  

 
Vi anser att en viss samverkan mellan stadsdelsförvaltningarna Norrmalm, 
Kungsholmen och Östermalm inom de nämnda verksamhetsområdena kan vara 
motiverad då antalet ärenden för närvarande har minskat. I det framlagda förslaget 
saknar vi dock ett långsiktigt perspektiv. Kommer den nya organisationen ha en 
beredskap för att antalet ärenden i framtiden kan komma att öka?  
 
Vi saknar även en konsekvensbeskrivning i form av redovisning av eventuella 
kvalitetsförsämringar till följd av till exempel den nedbantade rådgivningen vad 
gäller budget-, skuld- och konsumentfrågor. Vad gäller konsumentfrågor så 
rekommenderar konsumentverket en konsumentvägledare per 20 000 invånare. För 
Norrmalms del bör således antalet konsumentvägledare öka från en till två istället 
för att enligt liggande förslag minska och låta de tre stadsdelarna dela på två 
konsumentvägledare.  

 
Särskilt uttalande  
Ledamoten Hans Enroth (v) och ledamoten Yildiz Kafkas (mp) lämnade följande särskilda 
uttalande:  

Sammanslagningen av bidragshanteringen på de tre stadsdelsnämnderna 
Norrmalm, Kungsholmen och Östermalm får inte vara ett steg mot en samman-
slagning av stadsdelsnämnderna till en. Detta strider mot den princip om närhet 
och kunskap om närområde som vi hävdar. Sammanslagningen av bidrags-
enheterna tangerar gränsen för vad vi kan godkänna. 

 
Skall den faktiska hanteringen ske på Östermalms stadsdelsförvaltning förut-
sätter vi att de som uppbär försörjningsbidrag ska erhålla SL-kort för att ta sig 
till sin handläggare. 

 
  _____________________________ 
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§ 11  
Ekonomisk månadsuppföljning för februari 2007 
Diarienummer 103-135/2007  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

Anmälan av ekonomisk månadsuppföljning för februari 2007 godkänns. 
 

Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 8 mars 2007.  
 
Månadsprognosen bygger på periodiserat utfall t.o.m. februari 2007. Totalt beräknas ett 
underskott på 1,6 mnkr. På anslag 1 visar prognosen ett överskott på 1,2 mnkr medan anslag  
2 redovisar ett underskott på 2,8 mnkr. Underskottet hänför sig framför allt till ekonomiskt 
bistånd och stöd och service till personer med funktionsnedsättning.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  __________________________  
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§ 12  
”Ett enhetligt sanktionssystem för felparkering” – svar på remiss från kommunstyrelsen 
Diarienummer 300-87/2007 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Stadsdelsförvaltningens förslag till yttrande godkänns.  
 
2. Ett framtida sanktionssystem utformas så att beviskraven ställs högre än vad 

utredningen föreslår, på den part som upplåter marken.  
 

3. Stadsdelsnämnden anför därutöver följande:  
 

Utredningen föreslår att felparkeringsärenden ska behandlas i enlighet med 
civilrättsliga principer. En utfärdad parkeringsavgift ska alltså ses som en fordran 
från kommunen eller annan markägare riktad mot innehavaren av ett fordon. Vid 
tvist kommer i normalfallet en näringsidkare, som dessutom haft möjlighet att 
självständigt besluta om avtalsvillkoren, att stå mot en privatperson. I sådana fall 
finns det anledning att i lag ställa särskilda krav på näringsidkaren.  
 
Till skillnad från vad utredningen föreslår, bör vid prövning av ärenden i 
Parkeringsnämnden ställas särskilda krav på kommunen eller markägaren att 
kunna styrka sin fordran. Markägaren bör t.ex. kunna visa att den som man anser 
har parkerat fel haft teknisk möjlighet att betala och erhålla bevis på betalningen 
vid det aktuella tillfället. Att som utredningen peka ut bristande underlag från 
fordonsägaren som en grund för Parkeringsnämnden att avvisa ett ärende är att 
lägga bevisbördan på fel part.  
 
Ett framtida sanktionssystem bör vara utformat så att beviskraven vid tvist 
uttryckligen ställs högre på den part som upplåter marken. 

   
 
Ledamoten Yildiz Kafkas (mp) deltog inte i beslutet men anmälde ett särskilt uttalande.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 13 februari 
2007.  
 
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från Norrmalms stadsdelsnämnd med anledning av 
Parkeringsutredningens slutbetänkande ”Ett enhetligt sanktionssystem för felparkering” 
Utredningens syfte har varit att göra en bred översyn av bestämmelserna inom parkerings-
området för att förenkla, modernisera och effektivisera regelsystemet. 
 
       Forts. 
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Forts. § 12  
 
Förvaltningen tror att ett enhetligt sanktionssystem som upplevs rättvist och logiskt av 
bilisterna kan leda till en större efterlevnad av parkeringsreglerna. Förvaltningen är därför 
positiv till flera av utredningens förslag, dock inte till förslaget om att inte tillåta undantag i 
lagstiftningen för miljöbilar. Förvaltningen anser att lagstiftningen bör utformas så att det är 
upp till respektive kommun att själv bestämma huruvida miljöbilar ska ha differentierad avgift 
eller ej.  
 
Förslag till beslut  
Vice ordföranden Jan Valeskog (s) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att stadsdels-
nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande  
Ledamoten Yildiz Kafkas (mp) lämnade följande särskilda uttalande:  
 

Miljöpartiet instämmer i stora delar av stadsdelsförvaltningens förslag till beslut, 
det är bland annat glädjande att förvaltningen slår vakt om avgiftsbefrielsen för 
miljöbilar! På grund av den begränsade remisstiden och det omfattande remiss-
materialet är det dock svårt att helt ställa sig bakom det liggande förslaget till 
beslut.  
 
Vi frågar oss bland annat om parkeringsutredningen verkligen tagit ställning till 
att trafikförhållandena ser olika ut runt om i landet. Att kommunerna tar över 
ansvaret för parkeringsövervakningen - även i de delarna som idag sköts av 
Polisen och Vägverket - behöver inte innebära en förenkling. Samtidigt som 
kommunerna ges hela ansvaret för parkeringsövervakningen fråntas de rätten  
att själva bestämma över parkeringsbestämmelser och avgifter vilket kan ses 
som ett närdemokratiskt problem.  
 
Vi håller heller inte med om att tillämpningen av civilrättsliga principer skulle 
vara en bättre lösning vid hantering av felparkeringsärenden. Det finns en risk 
att vid civilrättslig hantering av parkeringsärenden som berör offentliga platser 
blir rättsprocessen tungrodd jämfört med vad som är fallet då offentligrättsliga 
principer tillämpas. 

 
 

 ____________________________ 
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§ 13 
Ansökan från Rådmanshemmet om delvis förändrad inriktning på verksamheten – svar 
på remiss från länsstyrelsen  
Diarienummer 504-100/2007  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
  Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 21 februari 
2007. 
 
Länsstyrelsen i Stockholms län har begärt yttrande från Norrmalms stadsdelsnämnd med 
anledning av en ansökan från Rådmanshemmet avseende delvis ändrad målgrupp inom 
verksamheten. Rådmanshemmet avser att ändra elva ålderdomshemsplatser till platser med 
demensinriktning.  
 
Att omdisponera platser från somatisk inriktning till demensinriktning är ett sätt att möta 
utvecklingen av ett ökat behov av platser med inriktning mot demens. Förvaltningen har 
därmed inget att invända mot den förändring av målgruppen som Rådmanshemmet planerar.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
   ____________________________  
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§ 14 
Alkoholservering i restaurang Victoria – svar på remiss från socialtjänstförvaltningen  
Diarienummer 309-82/2007  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

Ansökan om serveringstillstånd inomhus mellan klockan 11.00 och 03.00 och 
utomhus mellan klockan 11.00 och 03.00 tillstyrks. 

 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 19 februari 
2007.  
 
Restaurang Victoria ansöker om serveringstillstånd inomhus mellan 11.00 och 03.00 och 
utomhus mellan klockan 11.00 och 03.00. Ansökan avser ägarskifte. Förvaltningen föreslår att 
ansökan tillstyrks. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  ____________________________  
 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.  
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§ 15 
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Anmälan godkänns.  
 
Protokoll fört vid sammanträde i stadsdelsnämndens pensionärsråd den 12 mars 2007 
anmäldes.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle godkänna anmälan.  
 
 
  ____________________________  



s  
Norrmalms stadsdelsnämnd 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
   
                                                           Blad  
Sammanträdesdatum 
2007-03-15 
 

 

Justerarnas signatur 

21

21

 
 
§ 16 
Anmälan av protokoll från Norrmalms handikappråd 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Anmälan godkänns.  
 
Protokoll fört vid sammanträde i Norrmalms handikappråd den 28 februari 2007 anmäldes.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle godkänna anmälan.   
 
 
  ____________________________  
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§ 17  
Anmälan av beslut fattade enligt delegation  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Anmälan godkänns.  
 
Av Rödabergsskolans rektor Peter Lundström fattade beslut om inköp av varor till belopp 
överstigande 50 000 kronor anmäldes. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle godkänna anmälan.   
 
 
  ___________________________  
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§ 18 
Anmälan av inkomna / upprättade handlingar  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Anmälan godkänns.  
 
Följande inkomna / upprättade handlingar anmäldes:  
 
1. Beslut från länsstyrelsen i Stockholms län om upphörande av tillstånd för Finska 

Herrgården att bedriva enskild verksamhet i form av dagverksamhet för äldre och 
funktionshindrade. Diarienummer 504-132/2007.   

 
2. Beslut från länsstyrelsen i Stockholms län om att avsluta tillsynen av Riddargårdens 

äldreboende. Diarienummer 504-1009/2006.  
 
3. Inspektörsrapport från Stockholms stadsarkiv om hantering av allmänna handlingar vid 

Norrmalms stadsdelsförvaltning. Diarienummer 012-85/2007.  
 
4. Skrivelse från enskild om bristen på tillgänglighet med handikappmoped i centrala 

Stockholm. Diarienummer 301-129/2007.  
 
5. Förvaltningens svar på medborgarförslag angående vakt vid isbanan i Vasaparken. 

Diarienummer 013-81/2007. 
 
6. Förvaltningens svar på skrivelse angående spel med klubbor i Vasaparken. Diarienummer 

013-43/2007.  
 
7. Förvaltningens svar på medborgarförslag angående Vasaparkens isbana. Diarienummer 

013-53/2007.  
 
8. Ansökan till Migrationsverket om projektstöd för frivillig återvandring. Diarienummer 

505-143/2007.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle godkänna anmälan.   
 
 
  __________________________  
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§ 19  
Övriga frågor  
 

• Ledamoten Hans Enroth (v) anmälde en skrivelse angående ekonomiskt bistånd till 
SL-resor. Diarienummer 502-165/2007.  

 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Skrivelsen överlämnas till stadsdelsförvaltningen för beredning.  
 

• Vice ordföranden Jan Valeskog (s) tog upp frågan om tillsyn av folköls- och tobaks-
försäljning med anledning av att det i en rapport från socialtjänstförvaltningen upp-
givits att Norrmalms stadsdelsförvaltning under år 2006 inte gjort några tillsynsbesök.  

 
Enligt stadsdelsdirektören Ylva Tengblad har förvaltningen under föregående år gjort 
ett antal tillsynsbesök. Detta har dock inte inrapporterats i socialtjänstförvaltningens 
datasystem vilket förklarar att det i rapporten uppges att Norrmalms stadsdels-
förvaltning inte gjort några tillsynsbesök.  

 
 
  __________________________  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


